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Milí čitatelia! 

 V rukách máte ďalšie číslo nášho občasníka Palabra. Znovu Vás chceme zaujať 

dianím v našej škole. Pripravené sú príspevky zo sveta športových aktivít, nájdete aj 

článok o divadelnom predstavení v Bratislave, o súťažiach a besedách, na ktorých 

sme sa zúčastnili.  

 Želám príjemné čítanie... 

Andrea Mandelíková  
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Milí študenti,  

 opäť sa k Vám prihováram. Pred Vašimi triedami, na chodbách, sa po novom 

nachádzajú aj zberné nádoby na sklo. Znečistené sklené nádoby najprv umyte a až 

potom ich dajte opatrne do koša. 

 Chcem pripomenúť, že do bioodpadu dávajte len zvyšky ovocia a zeleniny, nie 

Vaše desiate či plasty. 

 Buďte, prosím, ohľaduplní voči životnému prostrediu a obetujte pár sekúnd 

Vášho času na správne vytriedenie odpadu. Ak neviete, do ktorej nádoby patrí Váš 

odpad, spýtajte sa environmentálnej hliadky. Mená jej členov sú na hlavnej násten-

ke.  

 Záverom by som sa chcela poďakovať dievčatám, ktoré v škole vynášajú  

odpad a starajú sa o triedenie a aj pánovi školníkovi, ktorý vždy ochotne pomôže. 

 Ďakujem, že nie ste ľahostajní k životnému prostrediu. 

 

          Mgr. Jana Baniari 

OKIENKO ENVIROMENTÁLNEHO KOORDINÁTORA 
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 Starobylá atmosféra, príjemne teplý 

vzduch, slnko, plná ulica milých ľudí 

a priatelia. To je presne to, čo mi napad-

ne, keď niekto spomenie Granadu.      

 Samozrejme, aj pršalo a nie všade 

boli milí ľudia, ale človek si z výletu zo-

berie do spomienok len to najkrajšie. 

A že ich bolo!  

 Mali sme možnosť vidieť dve krásne 

mestá Granadu a Córdobu. V Granade 

sme videli napríklad obrovskú Alhambru, 

nádherné centrum mesta alebo aj 

Parque de ciencias. V Córdobe zase 

Mezquitu, do ktorej bola vstavaná kato-

lícka katedrála. Obe mestá nám ponúkli 

obrovské množstvo zážitkov, ktoré bu-

deme mať ešte dlho v pamäti. Nikdy ne-

zabudnem na večerné potulky uličkami 

alebo na chutné večere s úsmevom na 

perách. Vždy mi tieto úžasné výlety vy-

plnia srdiečko radosťou, a preto chcem 

veľmi pekne poďakovať škole, že nám 

ich umožňuje a najmä pánom profeso-

rom Josému Antonio Cases a Manuelovi 

Garcia Munoz, ktorí to s nami bravúrne 

zvládli.  

 

        
  Ďakujeme! 

Martina Hagarová, II. 

GRANADA 2017 
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 Un día, cuando estábamos en la 

escuela, recibimos una oferta para hacer 

una excursión a Granada. Nosotras 

dijimos que íbamos a ir porque no te-

nemos muchas oportunidades para des-

cubrir alguna zona de España, así que el 

27 de noviembre fuimos al aeropuerto de 

Bratislava y desde allí volamos a Madrid. 

Desde Madrid viajamos en autobús 

a Granada. 

 En esta visita cultural vimos muchas 

cosas interesantes, como catedrales, 

mezquitas, el centro de Granada... Gra-

nada tiene mucha historia relacionada 

con los árabes y por lo tanto no podía-

mos quedarnos sin ver la Alhambra. 

También pasamos un buen tiempo en el 

museo de las ciencias, donde vimos el 

"BIO DOMO“ o exihibición del cuerpo hu-

mano.   

 El tercer día viajamos a Córdoba do-

nde vimos una mezquita, que fue muy 

interesante porque en el centro tenía una 

gran capilla cristiana. Granada es una 

ciudad muy bonita, que tiene muchas 

cosas para ver y que nunca olvidas. Por 

esta visita cultural queremos dar muchas 

gracias a los profesores Manuel García 

Muňoz  y José Antonio Cases Ares. Te-

nemos muchas ganas de que haya otras 

visitas. 

 

  Alexandra Božiková, III. 

VIAJE CULTURAL A GRANADA 
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FLORBAL 

 Oneskorene, ale predsa nám bola  

pridelená šatňa, kde sme sa prezliekli 

a pripravili na zápas. Úvod nám vyšiel. 

Prvá formácia nás okamžite poslala do 

vedenia, ktoré trvalo až do jej 

odchodu.  

 Siedmeho decembra sme boli našu  

školu reprezentovať na  floorbalovom  

turnaji (Filip Šaulík, Mário Malovec, 

Ján Gába, Filip Kocúrik, Filip Harnádek, 

David a Oliver Lukáčovci, Samuel  

Havran, Daniel Ragula, Zoran Petkanič, 

Alex Mísař a ja).  

 Druhá formácia už nátlak súpera  

nezvládala s takou bravúrou ako tá  

prvá. A tak bolo rozhodnuté už po  

prvom striedaní. V druhom stretnutí to 

bolo naopak.  

 Prvá formácia schytala hneď nie-

koľko kúskov a druhá sa zmohla už len 

na kozmetickú úpravu skóre. Do 

ďalšieho ročníka máme čo zlepšovať, 

ale o tom je šport.  

        

 Samuel Gavač, II.    

„Do ďalšieho 

ročníka  

máme čo  

zlepšovať, ale 

o tom je  

šport. „ 
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BASKETBAL 

 V druhom decembrovom týždni sme 

sa zúčastnili na okresnom kole 

v basketbale. V prvom zápase nás čaka-

la SOŠ Stará Turá. Pred duelom sa očaká-

valo, že domáci využijú svoju pôdu 

a domácu kulisu. No všetko bolo inak.  

 Domácim sa pôda doslova rozpadla 

pod nohami, v sektore a na lavičke domá-

cich by ste počuli spadnúť špendlík. Všetci 

s údivom sledovali, ako si náš smrtiaci 

dvojzáprah v zložení Lukáč a Lukáč pod-

maňuje hraciu plochu.  

 Záverečný hvizd rozhodcu nebol 

vykúpením len pre nášho súpera, ale aj 

pre obsluhu počítadla. Počas pauzy 

sme sledovali zápas našich dievčat, 

ktoré síce húževnato bojovali, no nako-

niec nestačili na dievčenský výber 

z GMRŠ. Útechou nám bol aspoň fakt, 

že Natália Malková ovládla individuálne 

štatistiky, keď nazbierala najviac bodov 

spomedzi všetkých hráčok na ihrisku.  

 Po spomínanej prestávke sme na-

stúpili proti susedom z GMRŠ. Pred 

zápasom tréner súpera upozorňoval 

na silu nášho ofenzívneho dueta, ale 

opäť to nepomohlo.  
 Obranou súpera aj naďalej prechá-

dzali ako nôž cez maslo a divákom ponú-

kali skvosty najvyššej kvality. Frustrácia 

súpera vyvrcholila až do nepochopiteľného 

a maximálne zbytočne tvrdého faulu na 

Davida Lukáča. Znova sa potvrdilo, že ak 

si príliš dobrý na to, aby ťa zastavili, mu-

sia ťa faulovať.  

 Aj napriek nepríjemnému incidentu 

sme však zvíťazili a oslavovali celkové pr-

venstvo v turnaji.  

     Samuel Gavač, II. 
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 Žiačky nášho gymnázia, Petra Ková-

čiková, Vladimíra Hor-

ňáková a Natália Hlož-

ková, sa 23. novembra 

2017 spolu s pani pro-

fesorkou Majerníkovou 

zúčastnili medzinárod-

ného kola Dejepisnej 

súťaže gymnázií v 

Chebe. 

 Na medzinárodné 

česko–slovenské kolo 

sme sa dostali už mi-

nulý školský rok v aprí-

li, keď sme v krajskom 

kole v Trenčíne získali 

prvé miesto. Vedeli 

sme, že okrem tradič-

ných dejepisných otá-

zok nás čakajú aj otáz-

ky z oblastí kultúry, 

umenia, vedy a športu. 

 Mesto Cheb sa na-

chádza neďaleko če-

ských hraníc s Nemec-

kom, a tak sme kvôli 

dlhej ceste museli vy-

raziť už v stredu, deň pred súťažou. Sko-

ro ráno sme vo Veselí nad Moravou na-

sadli na vlak, ktorým sme sa približne o 

päť hodín dostali do Prahy.  

 Tam už na všetkých slovenských 

účastníkov čakal auto-

bus, ktorý nás spoloč-

ne zaviezol do Františ-

kových Lázní, kde 

sme boli ubytovaní.  

 Večer sme sa išli 

poprechádzať po nád-

hernom centre. Na 

druhý deň ráno nás 

autobus zaviezol do 

Chebu, kde sa súťaž 

konala. Stretlo sa tam 

75 tímov z Čiech a 

Slovenska. Každý sú-

ťažiaci dostal 10 zaují-

mavých kníh týkajú-

cich sa súťažného ob-

dobia – 50. a 60. ro-

kov 20. storočia.  

 Súťaž pozostáva-

la zo štyroch kôl – 

testu, doplňovačky, 

fotografií a v posled-

nom kole sme museli 

určiť interpretov pies-

ní a zodpovedať otáz-

ky rôznych známych osobností.  

 Súťaž bola veľmi ťažká, a preto sme 

netrpezlivo čakali na výsledky. Najprv 

bolo vyhlásené najlepšie slovenské gym-

názium, ktoré bolo zároveň aj na piatom 

mieste v celkovom hodnotení.   

DEJEPISNÁ OLYMPIÁDA V CHEBE 
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 Na začiatku školského roka sme si 

mohli vybrať z bohatej ponuky krúžkov. 

Ja a zopár ďalších odvážlivcov sme si vy-

brali krúžok ruského jazyka, ktorý vedie 

pani profesorka Andrea Mandelíková. Po-

maly sme sa začali vnárať do azbuky 

a prvých fráz v ruštine.  

 Pre nás, ktorí sme mali s ruštinou 

aké–také skúsenosti a pre Jašu, ktorý 

hovorí po rusky odpredu aj odzadu, to 

nebolo až také ťažké, ako pre tých, ktorí 

sa s ňou ešte nestretli. Popoludní, po 

siedmej vyučovacej hodine, sa stretne-

me, počúvame pesničky, lúštime slová v 

dialógoch a snažíme sa vytvoriť zmyslu-

plné vety. Naše stretnutia v štvrtáckej 

triede sú vždy príjemné.  

Keďže sa začal rok 2018, tak Vám za nás 

všetkých želám - Счастливого Нового 

Года! 

        
 Paulína Pastulová, I. 

Toto umiestnenie sa podarilo dosiahnuť 

tímu z Galanty s počtom 187 bodov. Po-

tom sa vyhlasovalo prvých desať miest 

zo všetkých tímov, ale medzi nimi sa už 

neumiestnil žiaden slovenský tím okrem 

Galanty. Súťaž vyhral tím z českého 

mesta Klobouky pri Brne s 204 bodmi z 

celkového možného počtu 297. Po vy-

hlásení výsledkov sme začali hľadať 

kompletnú výsledkovú listinu, aby sme 

videli, v akom poradí sme sa umiestnili. 

Neviete si predstaviť naše nadšenie, keď 

sme zistili, že sme na úžasnom 13. 

mieste! A zo všetkých slovenských tí-

mov, ktorých tam bolo 16, sme boli 

hneď po Galante najlepšie. 

 Potešené úspechom sme vydržali aj 

dlhú cestu domov.  

Natália Hložková, III. 

KRÚŽOK RUSKÉHO JAZYKA 
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 El día 24 de noviembre de 2017 

nos pasó algo mágico e inolvidable: 

como estudiantes del último curso de 

nuestro 

instituto 

tuvimos 

nuestra 

noche 

"estrella". 

Después de 

muchas 

peleas, 

después del 

cansancio 

total por la 

preparación 

del 

programa, 

por fin llegó 

el día que siempre se quedará grabado 

en nuestra memorias. En este día nos 

acompañaron nuestros profesores, que 

nos ensenaron su lado divertido y su 

talento indiscutible para bailar y cantar. 

 Nuestra entrada se produjo con la 

canción I don´t wanna miss a thing de 

Aerosmith y no dejó ningún ojo seco. 

Cuando estábamos leyendo nuestros 

discursos de agradecimiento a nuestra 

directora, tutora y madrina ya se nos 

llenaron los ojos de lágrimas y después 

con el agradecimiento a nuestros padres 

nos enteramos de que el tópico tempus 

fugit ya no estaba solamente en los 

poemas, sino también en nuestras 

vidas. Después de la cena llegó la parte 

que nos puso más nerviosas: el 

programa. Para dicho programa 

preparamos un número sobre la 

evolución del baile. Después llegaron 

Donnaaaa and the Dynamos, un show 

estupendo a cargo de Lucka, Bea y Viva 

con boas de plumas y vestidos 

brillantes, como se merece Mamma Mia. 

Bea y Katka se estrenaron con la 

canción Somewhere only we know de 

Lilly Allen. Todo salió aún mejor de lo 

que esperábamos.  

 Después 

de todas las 

oficialidades 

finalmente 

pudimos 

deshacernos 

de nuestros 

zapatos de 

tacón y 

bailamos con 

mucha 

alegría, ya 

que "nuestro 

día" estaba 

siendo tan 

especial. A 

medianoche se produjo el sorteo de 

regalos o tómbola, para mucha gente 

corrupto, ya que la señora directora con 

su conocimiento enorme de logaritmos 

ganó la mayoría de los premios. Nuestra 

noche no paró ni después del amanecer 

y estuvimos bailando hasta por la 

mañana.  

 Por último y mediante este artículo 

queremos conceder el premio a las 

mejores fiesteras a  nuestras profesoras 

Susana Valle Carrón y Nuria del Real 

García, porque gracias a ellas tuvimos 

una fiesta llena de reggaetón. 

¡ Felicidades !   

 

Alexandra Tancárová, V. 

NUESTRA STUŽKOVÁ 



11 

 Začnem trochu netradične. Tretieho 
septembra 2013 sme po prvý raz pre-
kročili brány tejto školy ako deti. Takmer 
päť rokov, ktoré sme tu strávili, niekedy 
ubiehali rýchlo, častejšie sa však vliekli, 
naťahovali a my sme len chceli, aby sa 
naše utrpenie skončilo. Z tých malých 
detí, ktoré sa tu stretli ako cudzí ľudia, 
sme vyrástli na dospelé ženy, najlepšie 
kamarátky, ale najmä na nerozlučný ko-
lektív.  
 Prípravy na stužkovú boli skúškou 
našich nervov, ale spolu sme ustáli kaž-
dý menší či väčší problém, a tak sme sa 
dostali až na koniec, alebo skôr na začia-
tok konca. 24. november bol pre väčšinu 
z vás piatok ako každý iný. Pre nás to 
však bol odraz toho, čo sme za tých päť 
rokov prežívali, bol to náš výnimočný ve-
čer. Rifle a tenisky sme vymenili za nád-
herné šaty a náš večer sme si vychutnali 
presne tak, ako sme chceli. Naše pozva-
nie prijali všetci páni profesori (okrem 
pána profesora Tomáša Maleka, ktorý sa 
zo zdravotných dôvodov nemohol zúčas-
tniť), dokonca aj naša prvá triedna, pani 
profesorka Alica Klimešová. Celá stužko-
vá sa niesla v znamení spomienok a 
dobrej zábavy. V programe sme pred-
viedli naše tanečné (ne)schopnosti, ale 
napríklad aj spev či remake Abby.  Tento 
večer bol možnosťou poďakovať sa naj-
dôležitejším osobám v našich životoch, 
ktorí nás doviedli až sem - našim rodi-
čom. Po dojímavom príhovore Lucky a 
Mišky a po malom prekvapení, ktoré si 
pre nás maminy pripravili, nezostalo ani 
jedno oko suché. Bavili sme sa, ako sa 
hovorí ,,až do rána bieleho" a stužkovú 

si neužili len tí, čo sami nechceli. Vy-
chutnali sme si každú jednu sekundu a 
nič by sme nezmenili. 
 Slová známej piesne - ,,Navždy sa 
zachová v pamäti stužková"  sú pre nás 
dnes až neuveriteľne pravdivé, a tak bu-
de 24. 11. 2017 pre nás už navždy do-
konalým večerom, ktorý sme prežili 
presne s tými, na ktorých nám najviac 
záleží. 
        
  

Bea Loffayová, V. 

STUŽKOVÁ SLÁVNOSŤ 
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 Niekto označuje za dôležitý dátum 
v živote dátum narodenia, iný dátum 
svadby alebo vzťahu so svojím priateľom, 
priateľkou.  
 Pre mňa to bol 20. - 21. január 
2018, keď som vstúpila do miestnosti  
Joyzone v Bratislave s úmyslom stať sa 
Zumba inštruktorom.  

Keď som videla ostatných prítom-
ných, nevedela som, čo tam robím, tak-
mer nik sa nesmial. Našťastie tieto prvé 
chvíle prešli veľmi rýchlo. 

Ako inak zhrnúť náš nový kolektív 
ako „exoti“. Spoločne sme si preskákali 
a pretancovali dva dni s hodinami teore-
tickej a praktickej výučby a po závereč-
nej tvorbe choreografie na známe rytmy 
reggaetonu sme odišli s platnou  
licenciou. 

Tak... v Piešťanoch či v Trnave Vás 
rada uvidím. 

 
Radka Oklepková, IV. 

MOVE IT ON! 
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 Človek by predpokladal, že ľudstvo 

sa za stáročia existencie zo svojich chýb 

poučilo a hrôzy, ktoré sa diali, sa už ni-

kdy nebudú opakovať. Opak je pravdou. 

Ako čas plynie, ľudia zabúdajú, že chyby 

boli chybami a sú schopní ich zopakovať. 

Niektoré z nich by mali ostať pochované 

v minulosti. Preto sme mali možnosť vy-

počuť si od organizácie Livingmemory 

prednášku o holokauste a nástupe Hitle-

ra k moci. Vysvetlili sme si pojem extré-

mizmus a požívanie tohto slova v prak-

tickom živote. Vyhrotené názory sú 

v dnešnej dobe už tak rozšírené, že sa s 

nimi stretneme aj na základných 

a stredných školách  medzi mladými ľuď-

mi. Preto bolo správne, že sme si pripo-

menuli, aké hrôzy extrémizmus  

v minulosti spôsobil. Nielen to. Oživili 

sme si, ako to celé začalo. Začalo 

to ,,len" vyhrotenými názormi. Preto 

uvažujme skôr, ako niečo povieme. Slo-

vá sú silnou zbraňou ...  

 

Gabriela Zimová,  

Katarína Kucharovicová, III. 

SPOMIENKY NA CHYBY MINULOSTI 
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 Como todos sabemos, los que vinie-
ron mejor que los demás, este año tu-
vimos nuestra fiesta de Navidad por se-
gunda vez.  
 El programa fue un poco libre y si 
alguien no quería practicar deportes en el 
gimnasio (aerobic, tabata, piloxing o la 
práctica circular), podía ver películas en 
las clases, hablar con sus compaňeros 
o comer lo que quería. 
 Esta fiesta fue diferente de otras de 
años pasados. Ese día sólo cantaron los 
de primero (muchas gracias) y después 
del amigo invisible comimos 12 uvas 

como símbolo de la llegada del Año Nu-
evo. Todos felices nos fuimos a nuestras 
casas llenos de alegría y en espera de lo 
que nos traería Jesusito o Papá Noel. 
 

Radka Oklepková, IV. 

LA FIESTA DENAVIDAD 

 I tento rok sa uskutočnila súťaž nada-
ných rečníkov. Opäť sme mali  mož-
nosť predstúpiť pred porotu a ukázať, čo je 
v nás. Pripravený prejav bol jednoduchý 
a potlesk od publika sa ozval po každom 
jednom prejave, či už si to človek zaslúžil 
alebo nie.  
 Istý druh problému nastal v druhom 
kole, ktoré bolo o „niečo“ náročnejšie. 
Dvojminútová príprava na päť obrázkov 
s citátom, ktoré sa týkali opisovania na 
vyučovacích hodinách a štúdia...     
a minútová reportáž. Ale predsa: „Nikto 
nie je dokonalý, a preto má ceruzka na 
konci gumu“...že?  
 Kto vie, čo vymyslia budúci rok? 
 
 

        
 Radka Oklepková, IV. 

MAJSTER RÉTOR 
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 Na Mikuláša sme dostali unikátny 

darček – exkurziu do Slovenského ná-

rodného divadla. Vyrazili sme presne 

o 15.00h. Cesta bola príjemná a plynulá, 

až kým sme sa nedostali do nášho hlav-

ného mesta.  

 Tam sme mali tú česť stretnúť sa 

s už tradičnou „bratislavskou“ zápchou. 

No ani to nám nepokazilo dobrú náladu, 

a tak sme už nie plynulo, ale predsa len 

pokračovali do centra Bratislavy. Ešte 

pred príchodom do divadla bola v pláne 

zastávka v obchodnom centre Eurovea.  

 Pôvodne sme sa mali len občerstviť, 

no tí šikovnejší, lepšie povedané tie ši-

kovnejšie, stihli aj nakúpiť. Z Eurovey 

sme odchádzali s plnými žalúdkami, ná-

kupnými taškami, no najmä adekvátne 

vystrojení do SND.  

 Pod rúškom tmy sme vstupovali do 

budovy s veľkým nadšením a hlavne       

s očakávaním, aké skvosty si pre nás 

pripravila slovenská herecká elita, ktorá 

sa mala predstaviť v tragédií Richard 

III., od Williama  Shakespeara.  

 Niekoľko minút sme sa kochali pre-

krásnym a moderným interiérom SND. 

Následne sme sa presunuli do hlavnej 

sály. Každý jeden z nás so zatajeným 

dychom čakal na začiatok predstavenia. 

Tomáš Maštalír ,,nekríval“ okolo horúcej 

kaše a už v úvodných okamihoch prvého 

dejstva nás zaviedol priamo do srdca 

Anglicka.  

 Napínavý dej a rýchly spád si    

okamžite získali nejedného diváka. Po 

prvom dejstve nasledovala krátka pre-

stávka. Počas nej sme sa občerstvili, 

v krátkosti rozobrali prvé dejstvo každý 

zo svojho uhla pohľadu.  

 Druhé dejstvo bolo oveľa dlhšie ako 

prvé. Zvýšená minutáž však kvalitu ne-

znížila, práve naopak.  

 Multifunkčné pódium, skvelá hudba 

a zvukové efekty v podaní Ivana Achera 

privádzali ľudí do úžasu. Po dramatic-

kom vyvrcholení sa znovu rozsvietili 

svetlá a obecenstvo v ,,stoji“ tlieskalo 

všetkým hercom, no najväčšie ovácie 

zožal protagonista Tomáš Maštalír.  

 Okrem neho sme mohli 

v galapredstavení sledovať aj Zuzanu 

Fialovú, Dana Heribana, Dominiku Ka-

vashovú, Táňu Pauhofovú a Annu Javor-

kovú.  

 Po skončení predstavenia sme oča-

rení a uchvátení opustili priestory divad-

la, nastúpili do nášho autobusu 

a zakončili tento magický večer plný kul-

túry, elegancie a neopísateľných zážit-

kov. 

        

 Samuel Gavač, II.  

RICHARD III. 
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